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§ 1 Föregående möte  
 
Rådets beslut 
 
Inga frågor kopplat till föregående mötes minnesanteckningar. 
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§ 2 Information om skadegörelse m.m. i kommunen 
 
 
 
Sammanfattning av lägesbilden 
 
Säkerhetschef Mats Hadartz ber ordförande om att få presentera en mall för 
lägesbildsinhämtning som han i samarbete med kommunpolis George Nilsson och 
trygghetssamordnare Anna Sunnetoft tagit fram. I mallen finns denna veckas lägesbild 
för att tydliggöra mallens funktion. Ordförande godkänner förändringen av dagordningen 
och att den aktuella lägesbilden presenteras innan mötets andra punkter, då den väver 
in i dessa. 
 
A Utsatta lokaler eller platser 
 
Händelse 1 
Asarums skolor och förskolor har varit särskilt utsatta för skadegörelse under 
sommaren. En samlingsplats för ungdomar har också uppstått i området runt 
Korpadalsskolan och Östralycke. Tyvärr har ungdomarnas aktivitet medfört ökad 
skadegörelse och störningar för de boende på Östralyckes äldreboende. Det bedöms 
finnas risk för olyckor kopplat till vårdslös mopedkörning. 
 
Åtgärd 
Sammanställning av skadegörelser mot skolor och förskolor tas fram.   
Fältare ökar sin närvaro under kommande veckor. Det görs inom kort ett utskick till 
vårdnadshavare i kommunen där fenomenet kommer att uppmärksammas. Kontakt 
kommer också att tas med föräldrar till dem som uppehåller sig där.  
Åtgärder kommer att göras i den fysiska miljön.  
Kommande vecka genomförs ett samverkans-möte för utvärdering och planering av 
framtida åtgärder.  
Informationen känd hos polisen för eventuell tillsyn. 
 
 
Händelse 2 
Berusade personer uppehåller sig vid parkbänkarna vid ån. N Fogdelyckegatan/Ågatan. 
På platsen finns uppväxta buskage som försvårar insyn och skapar otrygghet.  
 
Åtgärd 
Polisen kan ev göra fler besök på platsen, klippning av växtlighet ligger i skötselschemat 
för parkenheten och kommer att utföras närmaste veckorna. 
 
Händelse 3 
Prinsgatan - ständiga klagomål om fortkörning från allmänheten. Polisen har ytterligare 
ett stort antal platser som allmänheten har synpunkter på.  
Stenbackaskolan och Korpadalsskolan vårdslös mopedkörning, en eller ett par specifika 
mopeder som kör dagligen. 
 
Åtgärd 
Vi behöver skapa en rutin angående hur trafikmätningar ska styras, återkopplas och 
kommuniceras mellan kommun och polis samt externt.  En erfarenhet är att uppmätt 
hastighet och upplevd hastighet inte är den samma. 
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Händelse 4 
Mörrum - Forsbackaområdet. Boende i området oroliga efter bensinslangning och 
skadegörelse. Personer går längs ån. 
 
Åtgärd 
George och Anna har varit på plats. De gav information om grannsamverkan till de 
boende och hyresvärd. En åtgärd blir att korrigera och förbättra belysning. 
 
 
B Alkohol och droger 
 
Händelse 1 
Tips har inkommit angående narkotikabruk i Väggahallen.  
 
Åtgärd 
Samverkan Väggaskolan och IFO pågår. 
 
 
C Våld och hot 
 
Händelse 1 
Polisen rapporterar om att endast ett fåtal anmälningar kommit in den senaste tiden. 
 
Åtgärd 
- 
 
 
D Tillgreppsbrott 
 
Händelse 1 
Polisen rapporterar om normalt antal anmälda brott, möjligtvis trend till färre 
anmälningar än vanligt som kommit in den senaste tiden. 
 
Åtgärd 
Vi förbereder gemensam kommunikation: 

 Skadegörelse och ”ungdomshäng” – sociala medier 
 Brev till vårdnadshavare 
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§ 3 Situationen i Asarum  
 
Sammanfattning under § 2- händelse 1. I övrigt framkom: 
 

 Skadegörelse på skolor och förskolor (i hela kommunen) har fram till juni 2020 
genererat en extern kostnad på ca 200tkr. Schablon ska tas fram för interna 
kostnader kopplade till skadegörelsen för att ge en korrekt bild. 

 
 All skadegörelse såsom t.ex. klotter åtgärdas så snart som möjligt efter 

händelsen. 
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§ 4 Skadegörelsekampanj i samverkan med polisen 
 

 En ”skadegörelsekampanj” har diskuterats mellan kommun och polis. Alla enas 
om att en samlad information från samhällets olika instanser är den bästa vägen 
att gå.  
 

 Tomas Ringberg förtydligar att information till vårdnadshavare är viktig i alla 
lägen även när inget händer. Allt för ofta är den upplevda oron större än den 
faktiska faran, så att berätta om vad som görs och hur det faktiskt ser ut är bra ur 
ett preventivt syfte. Överlag upplevs polisen närvaro i och runt skolor som 
positiv. Polisens hundpatrull besöker skolor enligt rutin. 
 

 Jenny Andersson informerar om en digital föräldrakväll som ska hållas vecka 38 
och att man där kan lyfta delar av lägesbilden som berör skadegörelsen. 
 

 Installation av larm med rörelsedetektorer runt utemiljön, vid vissa fastigheter har 
visat sig ha god effekt. 
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§ 5 Trafikfrågor (mopedkörning, fortkörning) 
 
Se § 2 Händelse 3 
 

 Polisen förtydligar att man inte ser något känt samband mellan buskörning med 
moped och andra brott.  
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§ 6 Nedskräpning 
 

 Miljöstationerna i kommunen är hårt belastade och placerade på kommunal 
mark. Det finns ett missbruk av dessa stationer som leder till ett större 
nedskräpningsproblem. Miljöförbundet har lyft problemet och kontakt med 
Näringslivet har tagits, men trots detta ser vi än inga förbättringar än. 
 

 Fimpskräp har blivit ett problem som förflyttats ut till kommunal mark då det inte 
längre är tillåtet att röka på uteserveringar. Ulrika Nordén informerar om att man 
just nu ser över alla papperskorgar och funderar eventuellt på att byta ut till 
papperskorgar som även kan ta fimpar. Papperskorgar är över lag ett problem.  

 
 Sommaren har varit hårt ansträngd vad gäller nedskräpning på allmänna platser 

och specifikt badplatserna. Anledningen kan vara att fler människor än brukligt 
har befunnits sig på dessa platser och att det finns en nonchalans från 
allmänheten om hur man tar hand om sitt eget skräp. 
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§ 7  Trygghetsmätning 
 
 
Den årliga trygghetsmätningen som genomförs i samverkan mellan polis och kommun 
pågår just nu. Resultatet kommer att redovisas vid ett möte senare under hösten.  
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§ 8 Hur har coronapandemin påverkat oss? 
 
 

 Kommunen har arbetat hårt med förebyggande åtgärder för att främja 
sysselsättning för barn och unga, genom att hålla så många aktiviteter som 
möjligt igång. Fritidsgårdar har haft aktiviteter i samtliga kommundelar och även 
dagkollo har genomförts. Kommunen har tagit emot feriearbetare i samma 
omfattning som tidigare men på anpassade arbetsplatser. Kommunen har 
dessutom tagit hjälp av föreningar för att bedriva ungdomsverksamhet med 
lyckat resultat.  

 
 Jenny Andersson informerar om den chatt-funktion som nu är aktiv under 

specifika tider varje vecka. Chatten är kopplad till stödfunktioner inom elevhälsa 
och IFO och togs fram i samband med att coronapandemin utbröt som ett sätt för 
ungdomar att enkelt få kontakt med socialt stöd.  

 
 Hemarbete kan få konsekvenser då man inte ser medarbetare fysiskt och det 

kan då bli lättare att dölja sitt mående inför andra. Att finnas i ett sammanhang är 
oerhört viktigt. Även elevers hemarbete kan vara ingång till samma problematik 
och därför är skolgång och arbete på plats att föredra. 

 
 Jenny Andersson informerar om det suicidpreventiva arbete som är på gång i 

kommunen med bl.a. självhjälpsgrupper för närstående och om MHF – Första 
hjälpen i psykisk hälsa. Även våld i nära relationer är en prioriterad del under 
coronapandemin. Räddningstjänsten ser att suicidlarmen har ökat under 
coronakrisen och det handlar främst om yngre personer. 
 

 Räddningstjänsten har inte kunnat utföra tillsynsverksamhet som vanligt men ser 
nu över rutiner utifrån den nya vardagen. Ett problem som räddningstjänsten 
stött på är svårigheten att få antikroppstest till rökdykare. Länsstyrelsen har tagit 
upp det som ett nationellt problem. Vid larm agerar räddningstjänsten som att 
alla är smittade, det är alltid skyddsutrustning som gäller. 
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§ 9 Samverkansöverenskommelse 
 
 

 Kommer att upprättas mellan polis och kommun och är prioriterat arbete under 
hösten 2020. 
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§ 10 Medborgarlöfte 
 
 
 
 

 Medborgarlöftet är förlängt, men ett framtagande av ett nytt löfte tas fram under 
hösten. Diskussion förs över om vissa medborgarlöften ska vara kortare än 
ettårsperspektivet. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Karlshamns 
kommun 

MINNESANTECKNINGAR 
Brottsförebyggande rådet 
2020-09-10 

Sida 14(16) 

 
 
§ 11 Uppföljning av handelns upplevelse rörande trygghet 
 
 

 Polisen har inte fått in någon återkoppling så förutsätter att det är bra. Magnus 
Sandgren har fått in en annan bild från handel och väktare som upplevt en del 
drog/knivproblem, men inget polisen känner till. 
 

 Polisen upplever att den tidigare öppna droghandeln inte är ett lika stort problem 
längre. Karlshamn har en hög brottsstatistik men detta beror på att man arbetat 
hårt med det, lagt stora resurser och därmed rapporterat fler brott. 
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§ 12 Övrigt 
 
 
 
Kommunpolis informerar 
 

 Områdespoliserna som jobbar i LPO Karlshamn kommer att skifta inriktning och 
jobba med stark lokal närvaro samt kontaktskapande. 

 De innebär att de kommer att jobba mer med lokala problem som framkommer i 
lägesbildsarbetet samt mer riktat mot ungdomar och ungdomsmiljöer. De 
kommer att samarbeta mer med lokala aktörer som fältare, skolor m.m.  

 De finns 3st i Karlshamn och 2st i Bromölla.  
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§ 13 Nästa möte 
 
 
 
22 oktober klockan 13:00-15:30 i Mörrumssalen


